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19. juni 2018 

Svar på Finansudvalgets spørgsmål nr. 365 af 28. maj 2018 stillet 
efter ønske fra Josephine Fock (ALT)  

Spørgsmål 

Vil ministeren oplyse, hvor mange milliarder yderligere der skal afsættes på FFL 

2019 og BO årene 2020, 2021 og 2022, hvis udviklingsbistanden hæves fra eksiste-

rende niveau til 2 pct. af BNI? Udgifter til modtagelse af asylansøgere og flygtnin-

ge i Danmark skal ikke tælle med i udviklingsbistanden. 

 

Svar 

Såfremt udviklingsbistanden hæves fra 0,7 pct. af BNI til 2,0 pct. af BNI og flygt-

ningeudgifter udtages fra opgørelsen, vil udviklingsbistanden på FFL19 skulle 

hæves med hhv. 30.721,9 mio. kr. i 2019, 30.660,4 mio. kr. i 2020, 30.629,7 mio. 

kr. i 2021 og 30.629,7 mio. kr. i 2022 (opgjort i 2018-priser), jf. tabel 1.  

 

Det skal understreges, at der er tale om et beregningsteknisk eksempel. Niveauet 

for DAC-rapportbare flygtningeudgifter er således baseret på det på finansloven 

for 2018 indbudgetterede. For BNI er der anvendt skøn for 2019 fra Økonomisk 

Redegørelse, maj 2018. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Kristian Jensen 

Finansminister 

Tabel 1 

Samlet udviklingsbistand 

Mio. kr. (2018-priser) 2019 2020 2021 2022 

Udgifter ved 0,7 pct. af BNI 16.095,4 16.095,4 16.095,4 16.095,4 

Heraf flygtningeudgifter 830,4 768,9 738,2 738,2 

Udgifter ved 2 pct. af BNI 45.987,0 45.987,0 45.987,0 45.987,0 

Finansieringsbehov 30.721,9 30.660,4 30.629,7 30.629,7 

  
 
Anm.: Beregningerne af udgifterne til udviklingsbistand er foretaget på baggrund af skøn for BNI i 2019 i 

Økonomisk Redegørelse, maj 2018. Udgifterne i 2020-2022 er teknisk videreført, da udviklingsbistanden på 

finansloven reguleres årligt ift. udviklingen i BNI. Niveauet for DAC-rapportbare flygtningeudgifter i 2022 

er teknisk videreført fra 2021. 
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